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PROTOKÓŁ NR 0012.2.6.2023  

z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

w dniu 13 czerwca 2023r. 

 

miejsce  posiedzenia-sala nr 130A UM. 

Czas posiedzenia: godz. 14.30 – 15.00 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Polityki Gospodarczej                            
i Bezrobocia, oraz zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 

1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3. Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2023 rok. 

  
4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu z dnia 16 maja 2023r.  

6. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Zastępca Przewodniczącego Komisji – Michał Urgoł,   
powitał przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za-4, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 
Ad.3.   
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

2023 rok.  
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta  
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Taka informacja się pojawiła, że na skrzyżowaniu ul.Gospodarskiej będzie rondo? 
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Janusz Toborowicz-radny RM 
Wczoraj poprosiłem pana Naczelnika, żeby przedstawił propozycję i projekt 
dotyczący ul.Gospodarskiej. Pan Naczelnik nie mógł być dzisiaj na Komisji, ale 
miała przyjść jakaś osoba, żeby to przedstawić. 
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Trochę zamieszania jest i ludzie mnie pytają, czy to prawda, że będzie rondo? 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Jest koncepcja i prosiłem o to, jak wygląda ta koncepcja? 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Z tego, co wiem, to nie jest to tak dużo pieniędzy, żeby tam rondo powstało. 
Dlatego powiedziałem, że bardziej ul.Gospodarska, niż ul.Niepodległości, ponieważ 
ul.Gospodarska i zrobione wloty, rowy i uporządkowana droga i trochę nakładki, 
bo na tyle starczy środków. To jest tylko 600 tys. zł. 
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Czy nakładka na tej części również?  
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Jeszcze czekamy na decyzję z Funduszu Powiatowego, gdzie ok. 300 tys. zł miało 
być na nakładkę na ul.Gospodarską.   
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
To są te środki 298.832,00 zł, to jest z budżetu państwa z subwencji na drogi. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
To jak to się ma do tego skrzyżowania ul.Spółdzielcza, ul.Gospodarska, 
ul.Niepodległości? 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Chyba mówimy o innych rzeczach. 
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Panu radnemu chodzi o odcinek 800m, który został na środku ul.Gospodarskiej, 
ponieważ ulica Gospodarska jest w całości zrobiona po kanalizacji i potem jest 
800m dziur i znowu reszta jest cała.  
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
To jest od kilkunastu lat niedokończone.  
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji  
I to jest chyba to? 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Z tego wynika, że nie. 
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Możemy poprosić pana Naczelnika w punkcie wolne głosy i wnioski? 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.5.  
Przyjęcie protokołu z dnia 16 maja 2023r.   

Protokół przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

Ad.4.  

Wolne głosy i wnioski. 

Michał Urgoł-Zastępca Przewodniczącego Komisji  
Padło pytanie o ul.Gospodarską. Przesuwamy środki na remont i uporządkowanie 
skrzyżowania ul.Niepodległości, ul.Spółdzielcza i ul.Gospodarska. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Bez ul.Spółdzielczej.  
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Mówię o skrzyżowaniu tych trzech ulic i tam jest 290 tys. zł z budżetu państwa, 
czy to jest na nakładkę asfaltową? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Niespełna 300 tys. zł mamy dofinansowania, a pozostała cześć jest nasza. 
Przyniosłem tutaj mapę na której mamy zaznaczone, co będzie wykonywane                       
i jeżeli państwo chcecie się zapoznać, to będzie najprościej, jeżeli chodzi o samą 
realizację. Przebudowujemy samo skrzyżowanie, ponieważ jest bardzo 
niebezpieczne i w związku z tym kształtujemy go pod kątem 90 stopni, jeżeli chodzi 
o ul.Niepodległości. Robimy wzdłuż drogi ciągi piesze, zatokę autobusową i małą 
nakładkę przy samym wlocie do ul.Gospodarskiej, oraz poprawę częściową jeżeli 
chodzi o samą nakładkę. Pozostała część, to doświetlone przejście dla pieszych                   
i wjazdy. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Czyli będzie przejście dla pieszych? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Tak, to jest istota tego zadania. Tutaj chodziło o to, że praktycznie nie ma 
możliwości skomunikowania, a dodatkowo jest utrudnienie związane                                      
z poruszaniem się pieszych wzdłuż ul.Niepodległości. 
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Chodnik jest po wskazanej stronie? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Tak, więc skomunikujemy to.  
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Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Więc będzie dodatkowy chodnik? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Tak, ponieważ musi doprowadzić ludzi do ul.Gospodarskiej. 
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Czyli część ul.Gospodarskiej, która jest niewyasfaltowana, to nie jest w ramach tej 
kwoty? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Nie, to nie jest to. 
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji 
To co z nakładką ul.Gospodarskiej? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Czekamy na środki, jeżeli będą środki, to będziemy działać. Oczywiście nie 
wystarczy sama nakładka, ponieważ tam trzeba wykonać pełną konstrukcję drogi, 
czyli podbudowa, bo to jest jeszcze na starej podbudowie. 
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Czy czekamy na jakieś konkretne środki, czy jest jakiś wniosek złożony?  
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Tak zrozumiałem wczoraj pana Naczelnika, że czekamy jeszcze na środki… 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Przypuszczam, że była rozmowa na temat ul.Niepodległości, bo tam zwróciliśmy 
się o dofinansowanie dla kolejnego fragmentu ul.Niepodległości. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Możemy wnioskować do budżetu państwa o środki na ul.Niepodległości, a jeżeli 
chodzi o ul.Gospodarską i ul.Spółdzielczą, to nie, bo to są drogi gminne.   
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
To też jest bardzo skomplikowane, ponieważ jest punktacja, jeżeli chodzi                         
o otrzymanie jakiegokolwiek dofinansowania. Zawsze są punktowane wszystkie 
elementy, czyli na przykład doświetlone przejście i w ogóle przejścia dla pieszych. 
Mamy punktowane ścieżki, firmy jakie są i ile ich jest przy danej drodze. Także, 
aby drogę typu ul.Gospodarska dokończyć ze środków zewnętrznych jest 
nierealne. 
 
Alina Chojecka-radna RM 
Jeżeli to jest mało realne, to tylko własne środki. 
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Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Tak.  
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Jaki jest przewidziany koszt tego odcinka 800m ul.Gospodarskej? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Nie mamy na to projektu, więc trzeba byłoby to wyliczyć orientacyjnie. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
800m, które było na ul.Północnej kosztowało 1.200.000,00 zł i tam była tylko 
wymiana nakładki, a na ul.Gospodarskiej byłaby wymiana sieci i wszystkiego, więc 
koszty milionowe. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Szkoda, że nie ma pana Prezydenta, bo tam już były środki trzy, cztery lata temu, 
ale typowo na nakładę i to było zapisane i miało być zrobione, ale ze względu na 
zmianę decyzji zostały przeznaczone na inną rzecz. Jak państwo teraz 
przedstawiają koncepcję w ogóle budowy tej drogi i jakby od nowa wielomilionową, 
a pierwotnie przekaz był taki, żeby właśnie zrobić i dopasować ten jeden odcinek                           
i wtedy o takich kosztach nie mówiliśmy. Jeżeli państwo teraz przedstawiają taką 
formę, to faktycznie my tych milionów znikąd nie weźmiemy.  
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Tutaj chodzi też o trwałość tej drogi, bo w przypadku wykonania nakładki nośność 
drogi zostaje niezmieniona i uatrakcyjniamy te tereny, a to powoduje, że ludzie 
zaczynają się budować, czyli dojazd sprzętu ciężkiego, betoniarki… 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
To jest zagospodarowana droga. 
 
Alina Chojecka-radna RM 
Tylko mówimy tutaj o podłożu, które nie spełnia żadnych warunków nośności, więc 
położenie samej nakładki powoduje, że wyrzucamy pieniądze w błoto. Jeżeli nie 
zrobimy pełnej technologii tak, jak powinno być i dopiero nakładka, to jest dobrze, 
ale żeby to zrobić potrzebujemy nie 1.200.000,00 zł, ale więcej. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Pani radna ja twierdzę, że droga która jest za tym odcinkiem 800m jest odcinkiem 
wykonanym typowo nakładowym, gdzie poruszają się również tego typu pojazdy. 
Remont drogi takiej pełnej, to był skręt do ul.Spokojnej, a tam była ciągle kwestia 
remontowa. Żeby to nie wybrzmiało tak, że tutaj naraz chcemy nową drogę, bo 
chodzi o to, że to, co teraz jest przy domostwach, to formalny dojazd do tych 
budynków i gdzieś to było zapomniane, bo ta droga była robiona jeszcze za 
poprzedniego Prezydenta i nie została dokończona.   
 
Alina Chojecka-radna RM 
Czyli mam rozumieć, że pierwszy i trzeci odcinek jest zrobiony na takim podłożu, 
na którym jest zrobiony drugi odcinek? 
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Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Nie zgodzę się tutaj, bo to było wykonane przy okazji budowy kanalizacji sanitarnej 
i była wymieniana podbudowa, bo była wymieniana kanalizacja. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
A końcówka? 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Nie wiem dokładnie, musiałbym zobaczyć mapę, natomiast na pewno jest w pełnej 
konstrukcji i przypuszczam, że kolejny tak samo, ale musiałbym to sprawdzić 
dokładnie. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Ponieważ z czegoś to wyniknęło, dlaczego to nie zostało dokończone?  Dlaczego 
trzeci odcinek jest zrobiony, gdzie można normalnie przejechać. 
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Jestem daleki od tego, aby mówić, że nie była robiona podbudowa, bo mam 
wrażenie, że jednak podbudowa była tam robiona i grunt stabilizowany, więc został 
ten grunt, który jest wzmocniony cementem i dopiero nakładka była robiona. 
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Tutaj nie trudno się zgodzić z panem radnym Toborowiczem, że jeżeli będziemy 
czekali na środki w wysokości 1,5 mln zł i więcej, to nigdy tej drogi nie zrobimy. 
Natomiast ul.Grzybową wykonano w trzech etapach i chyba zmieściliśmy się                     
w milionie na odcinku iluś kilometrów. Więc może to jest rozwiązanie, żeby pójść 
łatwiejszą, tańszą metodą, ale realną.  
 
Damian Kolanowski- Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Komunalnej                   
i Inwestycji  
Ale ul.Grzybowa była robiona pełną konstrukcją z wymianą podbudowy, 
poszerzeniem i krawężnikami, a ceny które mamy na dzień dzisiejszy w stosunku 
do tego, co było trzy lata temu, to jest 100% więcej. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Dziękuję za informację.  
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Jedna rzecz, ponieważ nie pamiętam, żeby z ul.Gospodarskiej były zdejmowane 
środki po to, żeby przenieść na coś innego. 
 
Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Natomiast pamiętam bardzo dobrze, jak pan Prezydent mówił na zebraniu  
mieszkańcom, że w tym roku będzie robiony ten odcinek ul.Gospodarskiej.  
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Potem te pieniądze zostały przesunięte na ul.Rekreacyjną prawdopodobnie? 
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Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Nie wiem, co mówił pan Prezydent, ale w każdym razie w budżecie takie środki 
nie zostały zapisane.  
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Może z jakiejś puli? 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Nie ma żadnej puli, albo są zadania, albo ich nie ma. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Dobrze, ale są takie sytuacje, gdzie można te środki i na przykład środki które się 
znajdują w zasobach Naczelnika, a dzięki Radzie Miasta potem jest ich dzielenie, 
czyli ukierunkowanie tych środków. Panie Skarbniku chcę dzisiaj podziękować, bo 
zostały przesunięte środki, które znajdowały się w zasobach Naczelnika 50 tys. zł 
na remont, malowanie Zespołu Szkół Techniczno-Branżowych, więc ich nie było 
jeszcze tydzień temu przypisanych do ZSTB, a poprzez wniosek zostały przesunięte 
i o takich zadaniach mówię.  
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
W tamtym miesiącu zwiększaliśmy plan… 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Właśnie o to mi chodzi.  
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Jeżeli chodzi o te środki, to dzieliliśmy pozostałości z rozliczenia roku poprzedniego 
i to jest zupełnie inna sytuacja. Mówimy teraz o sytuacji, że mamy jakieś zadanie 
i nie robimy tego zadania, a przynajmniej tak zrozumiałem pana radnego, że było 
zadanie pt. ul.Gospodarska… 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Nie. Inaczej. Mówimy o puli i zostało przesunięte.  
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Nigdy nie ma żadnej puli i chcę wyjaśnić, jeżeli jest jakieś zadanie i na przykład 
jak mamy drogi powiatowe i gminne, czyli tam gdzie robimy nakładki, to od razu 
mamy przypisane konkretne metry do konkretnej drogi, która będzie robiona. 
Teraz jest ul.Świerklańska, ul.Gagarina, gdzie mamy konkretne odcinki, bo wiemy, 
że m2 kosztuje 200 zł, a ten sam m2 sześć lat temu kosztował 60 zł, a to wszystko 
widzę na  fakturach i umowach. Natomiast, jeżeli chodzi o bardziej skomplikowane 
zadania, gdzie już trzeba wykonać podbudowę, to wtedy mamy konkretne zadania. 
Jedyne zadanie z nakładkami, które mamy utworzone, gdzie przy okazji są 
krawężniki i to jest nie tylko nakładka, bo jest jeszcze zabezpieczenie poboczy                     
i ewentualnie miejsca postojowe na poboczach nieutwardzone. Dlatego to jest 
inwestycja z punktu widzenia księgowego i to możemy nazwać, że tam jest jakaś 
pula na tym zadaniu i innych środków nie ma. Zawsze musi być jakieś zadanie, 
jeżeli ewentualnie coś zostanie. Tutaj było rozliczenie z roku poprzedniego i udało 
się wygospodarować 500 tys. zł na remonty szkół. Wiemy, jak szkoły wyglądają                
i jak wyglądał Zespół Szkół.  
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Michał Urgoł- Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Podsumowując temat ul.Gospodarskiej rozumiem, że w tym roku nie ma                             
w budżecie takiego zadania i nie ma co odpowiadać mieszkańcom, że nakładka 
asfaltowa, czy budowa tej drogi będzie realizowana.  
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Na drugą część zdania nikt nie odpowie, bo nie wiadomo, co będzie jutro. 
 
Alina Chojecka-radna RM 
Albo pojawią się jakieś środki, które nie są na razie wskazane, a będzie wola ze 
strony rządu, żeby jeszcze dofinansować na drogi.   
 
Ad.9. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji – Michał Urgoł podziękował wszystkim za 
przybycie i zakończył posiedzenie Komisji. 
 
 
Protokołowała 
Alicja Kogut                                                  

 Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

 
MICHAŁ URGOŁ  


